
Eksternt referat 
4. bestyrelsesmøde, 20. -22. september, GF24-GF25.  

Pkt.  Emne  Tid  

 Lørdag   

1 Velkomst ved formanden  
Formanden gennemgår formalia: 

• Valg af ordstyrer 

Caroline blev valgt som ordstyrer. 

• Valg af referent 

Lea blev valgt som referent. 

• Godkendelse af dagsorden 

Den nye dagsordeneden er godkendt efter dispensation med 

forretningsordenen. Bestyrelsen stemmer for at vi bytter rundt på punkt 14 og 

15. 

 

Malthe er valgt som stemmetæller 

 

Deltagere: 

Formand: Caroline Helene Hermansen 

Næstformand: Lea Bay Pedersen 

Lokalformand for Københavns Omegn: Magnus Herrmann 

Lokalformand for København: Aksel Justesen 

Lokalnæstformand for København: Ahmed Solaiman 

Lokalformand for Trekanten: Sara Bach Nielsen 

Lokalnæstformand for Trekanten: Anna Thyregaard gik under punkt 17 

Lokalformand for Lolland/Falster: Madicken Luther 

Lokalformand for Midtjylland: Merle Juhl Plesner 

Lokalnæstformand for Midtjylland: Sifka Mondrup 

Lokalformand for Sydsjælland: Damian Stenander 

Lokalnæstformand for Nordsjælland: Malthe Kairies 

Lokalformand for Vendsyssel: Victor Frandsen 

Tillægsmandat for Midtjylland: Leah Wildau Duly 

09.00-09.05 



Tillægsmandat for Syddanmark: William Linnhoff gik under punkt 14 

Observatør: Rakel Groes 

Observatør: Victoria Evans 

Observatør: Josefine Hermansen gik under punkt 14 

Observatør: Emilie Glasdam ankom under punkt 7 

Bestyrelsesmedlemmer tilstede: 15/26 

Fra punkt 14: 14/26 

Fra punkt 17: 13/26 

Bestyrelsen er stemmeberettigede 

2 Indsuplering til bestyrelsen 

 

Sofie Flått stiller op som formand for DSE Nordvestsjælland over et Teams 

opkald. 

Bestyrelsen stemmer om Sofie må sidde i Danske Skoleelevers 

hovedbestyrelse: 

Sofie er valgt til Danske Skoleelevers hovedbestyrelse. 

09.05-09.15 

3 Status på sekretariatet 

Status på frivillige, ansatte og projekter. 

 

Caroline fortæller bestyrelsen om de seneste hændelser på Team Politik, som 

er at Marie har fået konstateret kræft og vil derfor være sygemeldt resten af 

skoleåret. Claus’ mor er død. Han har derfor holdt fri, eller arbejdet under 

andre omstændigheder, den seneste uge, men er tilbage som almindeligt nu. 

Signe stopper til januar. Caroline skal derfor til at finde nogle nye der kan 

hjælpe hende på Team Politik. 

 

Formandskabet fortæller om nye sikkerhedsforanstaltninger. Der er kommet 

vindhasper på alle døre og vinduer. Der kommer en dør mellem Privaten og 

kontoret, så de frivillige kan føle sig mere sikre. Døren kommer højst 

sandsynlig til at være den nuværende dør mellem tekøkkenet og gangen, hvor 

der så bare vil komme lås på i form af enten kode eller nøglekort. 

 

Lea fortæller at Kornelius tager en pause, og er hjemme i Horsens i den 

kommende uge, grundet fokus på sit mentale helbred. 

 

Caroline fortæller at Valgugen gik mega godt! 

DMF har lige startet deres indledende runder, men det har ikke en særlig stor 

betydning, selvom det er blevet udskudt. René er projektleder på DMF, men 

har mega travlt og arbejder hjemme hver onsdag. Der skal udskiftes en masse 

systemer, som tager meget af hans tid. 

 

UNI-login på Nemoa er nogenlunde oppe igen. 

09.15-09.35 

4 (Lukket punkt) 09.35-09.45 

5 Godkendelse af fornyet årshjul 09.45-09.55 



Formandskabet indstiller til Bestyrelsens godkendelsen nye datoer i årshjulet 

 

Bestyrelsen stemmer ved at kigge ned i bordet og række hånden op. 

Det nye årshjul er godkendt og udsendes som bilag med referatet. 

6 Godkendelse af konceptansøgninger 

Der Indstilles til godkendelse af konceptansøgninger til RW og LK 

 

Lea læser og gennemgår konceptansøgningen til LK. Caroline bider mærke i 

at der kun er afsat to timer til politik om lørdagen. Bestyrelsen synes også at 

det er for lidt og derfor skal ændres. Caroline siger at DSE ikke refunderer 

transport til stormøder. 

 

Bestyrelsen stemmer om konceptansøgningen og programmet samlet: 

Konceptansøgningen og programmet er godkendt. Dog med den ændring at 

der er for lidt tid til politik om lørdagen. Det kan godt ændres, da det blot var 

et udkast til program. 

 

Lea læser konceptansøgningen højt for RW. 

 

Bestyrelsen stemmer om konceptansøgningen: 

Konceptansøgningen er godkendt. 

 

Bestyrelsen stemmer om programmet: 

Programmet er stemt ned. Lokalbestyrelsesmedlemmerne laver deres eget 

program. Der skal laves to forskellige, et til hvert RW i henholdsvis Jylland 

og på Sjælland. 

09.55-10.25 

7 Snak om Elevtelefonen v. Lucas og Kornelius 

Projektlederne på ET laver brainstorm på hotlinens fremtid 

 

Drengene vil gerne tale med bestyrelsen om hvad og hvordan man bruger 

elevtelefonen og idéer til promovering. 

De fortæller at bestyrelsen ringer ind med gossip på ET, og det skal de lade 

værre med. Man ringer kun med reelle problemer. 

 

Brainstorm, to og to, hvor man snakker om hvordan vi bedre promoverer 

elevtelefonen. Der bliver bl.a. forslået plakater på skolen, snakke til 

fællessamlinger og på stormøder, mere aktivitet på SoMe osv. 

10.25-10.45 



8 Pause 10.45-10.55 

9 Planlægning af Regionsweekend v. Lucas og Kornelius 

Holdet bag RW kommer og hjælper med planlægningen af weekenderne. 

 

Drengene viser fremlæggelse om RW. Der er nu fastlagt skole for Sjællands 

RW. Det bliver Ålholm Skolen i Valby. Bestyrelsen bliver enige om at de 

lokale formandsskaber har det primære ansvar, med hjælp og støtte fra deres 

respektive lokalafdelinger. 

 

Folk bliver delt ind i grupper to og to og taler om hvervning til RW. 

10.55-12.30 

10 Frokost 12.30-13.00 

11 Politisk session 

 

Caroline gennemgår PowerPoint omkring aktuel politik. Alt hvad bestyrelsen 

sagde om 10. Klasse og erhvervsgymnasiet til sidste bestyrelsesmøde er nu 

DSE’s officielle holdninger. Caroline har udgivet et debatindlæg om netop 

dette i Altinget. 

 

Caroline var på skolebesøg. 

Vi snakker om at KL er meget positive over DSE’s forslag til ny opdeling til 

skoledistrikter. Bestyrelsen synes det er fedt at man blander socioøkonomi. 

 

Bestyrelsen fortæller hvad der foregår lokalt ude i deres kommuner. 
 

Caroline forklarer hvad ON er. De laver et forløb for ældre elever, som 

derefter fortæller det til de yngre elever og bruger meget ung til yngre. 

 

Caroline beder bestyrelsen om at komme med idéer til forløbet. 

13.00-14.00 

12 Politik til LK 

 

Vi brainstormer om aktuelle emner vi evt. vil stille på LK i grupper af 3: 

14.00-14.30 

13 Pause 14.30-14.40 

14 Lokaltid og support til lokalbestyrelser 

*Under dette punkt kommer Jacob Møldrup og taler med jubilæumsholdet. 

Hvad har vi lavet: 

 

14.40-15.10 



Vendsyssel: Vi har holdt et LB-møde som var et opstartsmøde. Vi vil gerne 

ud og snakke med de forskellige elevråd. 

Himmerland: Har ikke lavet noget. Status er Rakel ikke kan få fat på Mattis. 

Midtjylland: Vi har valgt mærkesager. De er: Flere elever i skolebestyrelsen 

og fokus på mentalt helbred blandt unge. Holder møder skiftevis i Randers 

og Aarhus. Vi snakker om at holde debatindlægsovernatning. 

Trekanten: Vi har holdt elevrådsaften med 8 personer. Vi har nedsat et 

debatindlægsudvalg, som udgiver et debatindlæg om måneden. Det består af: 

Sara, Anna og Dagmar. 

Fyn: Vi havde planlagt et møde, som aldrig blev afholdt. Emilie skal snakke 

med Damyan. 

Lolland-Falster: Vi afholdt elevrådsaften med Sydsjælland med 12 

deltagere. 8 fra Lolland-Falster og 4 interne fra Sydsjælland. Vi havde 

planlagt at vi vil holde et arrangement i Maribo med Lea, for at hverve nogle 

lollikker. Vi satser på at være 6 LB’ere til næste bestyrelsesmøde. 

Sydsjælland: Har holdt elevrådsaften med Lolland-Falster. 

Nordsjælland: Vi har holdt elevrådsaften med 52 tilmeldte, med 43 der 

dukkede op. Kun 5 var LB’ere. Vi har fået hvervet flere til LB’en, så vi bliver 

8. Afholdt tre møder siden sidst. Vi vil holde et arrangement på Hillerød 

Rådhus med alle borgmestre fra hele Nordsjælland.  

Københavns omegn: Magnus bruger lang tid på at være sure på sine LB’ere 

fordi de ikke kommer og ikke siger ja til nogle datoer. Men der bliver holdt 

møder. Der er nedsat et udvalg til elevrådsaften. 

København: Det er rigtig svært at have en fyldt LB, der er mange 

udskiftninger. Det går meget godt, vi har møder hver anden uge. Vi mangler 

at hverve til elevrådsaften. Fokus på RW og politik til LK. 

 

Hvad vil vi gerne inden næste gang: 

 

Vendsyssel: Holde et møde hvor alle kommer. Vælge mærkesager. 

Himmerland: Komme i kontakt med hinanden og få planlagt et møde. Få 

skoler til at blive medlem af DSE. 

Midtjylland: Vi vil gerne nå at hverve en masse til RW og holde et fedt RW. 

Holde møder og komme i gang med mærkesagerne. 

Trekanten: Vi skal holde to LB møder og debatindlægsudvalget skal holde 

et møde. 

Fyn: Holde et fedt RW. Holde et online LB møde hvor vi snakker om 

mærkesager. 



Lolland-Falster: Vi skal holde et arrangement med Lea og Børne- og Unge 

udvalget i Lolland kommune med 20 deltagere. Vi satser på at være 6 inden 

næste bestyrelsesmøde. 

Sydsjælland: Få to nye medlemmer. 

Nordsjælland: Holde mindst ét LB møde den 3. oktober. Vi satser på at være 

9, måske få en fuld LB. Samarbejde med andre lokalafdelinger og planlægge 

flere arrangementer. God overlevering til næste årgang, der kommer efter 

GF25. 

Københavns omegn: Holde mindst ét LB-møde. Holde en god elevrådsaften. 

København: Håber på en succesfuld elevrådsaften, med mindst 30 deltagere 

inkl. LB’ere. Få lavet et fedt RW, politik til LK og minimum ét LB-møde 

med fuldt fremmøde. 

15 Orientering på DUF (Lukket punkt) 15.10-16.40 

 Søndag  
 

16 Politisk session 

 

Vi taler om akut skoler. Caroline skal mødes med et bestyrelsesmedlem og 

snakke om akut skoler med Sara Emil Baaring fordi Odense kommune har 

ansøgt om at lave akut skoler. 

 

Bestyrelsen bliver delt ud i tre grupper af fem og taler om deres holdninger, 

meninger og synspunkter på akut skoler. 

 

Der bliver bl.a. talt om at det kan ødelægge klassefællesskabet at fjerne en 

elev fra klassen. Vi skal i stedet sætte ind på skolen og styrke ressourcerne i 

den almene folkeskole, i stedet for at flytte eleven. 

 

Vi laver debat. (Det er blot en leg og ikke deres rigtige holdning.) Vi gør det 

for at se, hvilke fordele og ulemper der er ved akut skoler. 

 

Malthe, Leah og Magnus taler for: 

 

Det er ikke lærernes ansvar i den almene folkeskole. Man skal give eleverne 

et fedt fællesskab, så de kan komme tilbage i samfundet. Én v én undervisning 

er sindssygt dyrt. Lærerne skal være klædt ordentligt på. Man skal 

efteruddanne lærerne. Det er et generelt problem at eleverne ikke passer ind i 

den almene folkeskole. Det hjælper ikke at lade dem blive i den almene 

folkeskole. (Eksempel fra Leahs klasse, med en voldelig elev, hvor det ikke 

09.00-10.30  



virkede.) Hellere rykke en elev på en akut skole i 0. klasse, i stedet for at 

ødelægge fællesskabet i 4. klasse. 

 

Sifka, Emilie og Ahmed taler i mod: 

 

Det kommer til at være ekstremt dyrt. Man skal hellere have samtale og 

psykologhjælp til den voldelige elev, og ikke bare smide dem på en akut 

skole. Vi har i forvejen svært ved at finde lærere til almene fag, hvordan vil 

du finde en lærer med psykopædagogisk uddannelse. Det vil ikke give 

mening at efteruddanne lærere og sende dem til akut skoler, når man bare kan 

lade dem blive på den almene folkeskole. Du ødelægger klassefællesskabet, 

ved at smide dem på en skole for sig, kun med voldelige børn. Man skal tage 

fat i en 0. klasse og putte dem på en special skole. 

 

Konklusion fra bestyrelsen efter debat: Akut skoler er ikke en særlig god idé. 

Man skal imødekomme elever i det fællesskab de selv er i. Det er lidt 

dobbeltmoralsk når vi snakker om inklusion. 

17 Snak om udvalg 

 

Politisk udvalg (PU): Sara skriver referat. Malthe leder møderne. Aksel laver 

mødeindkaldelser. Sifka laver dagsorden i samarbejde med Caroline. Der er 

møder ca. hver 14. dag. Caroline skal sende status på aktuel politik, hvis hun 

ikke kan deltage på mødet. 

 

Aktivitetsudvalg (AU): Lea er ansvarlig for AU. Emilie laver 

mødeindkaldelser. Damian vil gerne lede mødet. Emilie laver referat. 

Victoria skriver dagsorden i samarbejde med Lea. 

Bestyrelsen og de tillidsvalgte får lov at stille op til AU, hvis man ikke 

allerede sidder der. AU ser nu sådan her ud: 

 

Lea 

Merle 

Sarah 

Emilie 

Victoria 

Chloé 

Damian 

 

10.30-10.45 



SoMe Udvalg: Caroline er blevet ansvarlig for SoMe udvalget. Madicken 

leder mødet. Leah laver mødeindkaldelser og skriver dagsorden. Sara skriver 

referat. Bestyrelsen og de tillidsvalgte får lov at stille op til SoMe udvalget, 

hvis man ikke allerede sidder der. Det ser nu sådan her ud: 

 

Caroline 

Malthe 

Sara 

Madicken 

Victor 

Leah 

Sifka 

Aksel 

Chloé 

18 Evt. 

 

Besked fra Jens: Skriv dilemmaer til Skolegården på Instagram. 

 

Evaluering: 

Bestyrelsen var overordnet glade for programmet og indholdet. Tiden kunne 

være overholdt bedre. Der blev lavet god mad, og der var et godt udvalg i 

kiosken. Aktivisterne var fantastiske. 

10.45-10.50 

 


